
Годината с три двойки 
(2022) е вече зад гърба ни. 
Новата 23-та, която според 
китайската традиция, е 
година на Черния воден 
заек (период изпълнен със 
съдбовни промени) е повод 
да погледнем напред, но и 
да направим някои изводи 
за изтеклите 12 месеца.

Преди всичко трябва 
да споменем мъчителните 
геополитически трусове 
свързани с изострянето 
на отношения във всички 
посоки и измерения – 
украинската криза и 
опитите на всяка цена да 
се запази еднополюсния 
модел Made in USA в един 
свят, където вече все по-
отчетливо се забелязват не 
един, а няколко центъра на 
политическо, стопанско и 
културно влияние.

Именно тази ясно 
очертаваща се многополюсна 
реалност тревожи  
най-много политическия елит 
във Вашингтон, свикнал да 
размахва в годините след 
Втората световна война 
навсякъде шерифската 
значка, едностранно 
да налага всякакъв вид 
„санкции“ на суверенни 
държави и дори, в някои 
най-фрапантни случаи, да 
прибягва до военната тояга, 
причинявайки гибелта на 
милионни невинни мъже, 
жени и деца.

Всички тези факти вече 
са белязани с печата на 
минало свършено време 
и опитите за тяхното 
продължение будят само 
съжаление, недоволство и 
гняв, дори повдигат  
с една безумна 
упоритост завесата пред 
взаимоунищожителен ядрен  
Армагедон. 

Петър Герасимов

Стоманените 
релси  
на възхода

От редактора

www.kitajdnes.com

Година XIII, брой 1, 6 – 12 януари 2023                                                                                              

14

1,00 лв.

I стр. 8-9

4С най-добри пожелания  
за по-светло бъдеще
Китайският президент Си Дзинпин 
произнесе новогодишно слово  
и направи равносметка на 
отминалите 12 месеца като 
подчерта, че през 2022 година, 
въпреки трудностите, китайската 
икономика успя да постигне 
положителен растеж.

Коригирането  
на политиката  
на Китай в областта на 
профилактиката и борбата 
с епидемията от COVID-19
Пояснения на говорителя на 
посолството на КНР в България 
относно текущата превенция  
и мерките срещу епидемията.
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Съхраняване на 
традициите

Добри перспективи и  
идеи за сътрудничество 13

2023 – годината на 
Черния воден заек

Честита Нова годиНа!
2023
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актуално

С най-добри пожелания  
за по-светло бъдеще
Китайският президент Си Дзинпин произнесе слово  

по случай настъпването на новата 2023 г. 

П
рез 2022 г. успешно сви-
кахме 20-ия Национален 
конгрес на Китайската 
комунистическа партия. 
Беше начертан амбицио-
зен план за изграждане на 

модерна социалистическа страна във 
всички отношения и за напредък в 
голямото възраждане на китайската 
нация на всички фронтове чрез ки-
тайския път към модернизация, който 
звучи като ярък зов на времето за нас. 

Китайската икономика остава 
втората по големина в света и се 

радва на стабилно развитие 
Очаква се БВП за цялата годи-

на да надхвърли 120 трилиона юана. 
Въпреки глобалната продоволствена 
криза, ние осигурихме страхотна ре-
колта за 19-та поредна година, което 
ни поставя в още по-силна позиция 
да осигурим хранителните доставки 
на китайския народ. Ние консолиди-
рахме нашите успехи в премахване-
то на бедността и съживяването на 
селските райони напредва навсякъ-
де. Въведохме намаления на данъци 
и такси и други мерки за облекчава-
не на тежестта върху бизнеса и поло-
жихме активни усилия за решаване 
на най-належащите трудности, кои-
то вълнуват хората.

Откакто COVID-19 удари, ние 
поставяме хората и живота на първо 

място през цялото време 
Следвайки научно обоснован и це-

ленасочен подход, ние адаптирахме 
нашия отговор на COVID в светли-
ната на развиващата се ситуация, за 
да защитим живота и здравето на хо-
рата във възможно най-голяма сте-
пен. Длъжностни лица и широката 
общественост, особено медицински 
специалисти и обществени работни-
ци, смело се придържаха към пост-
овете си през цялото това време. С 
изключителни усилия успяхме да пре-
одолеем безпрецедентни трудности и 
предизвикателства и това не беше лес-
но пътуване за никого. Вече навлязо-
хме в нова фаза на отговор срещу ви-
руса COVID, където остават трудни 
предизвикателства. Всички проявя-
ват голяма сила на духа и светлина-
та на надеждата е точно пред нас. Не-
ка положим допълнителни усилия, за 
да се справим, тъй като постоянство-
то и солидарността означават победа.

Другарят Дзян Дзъмин почина 
през 2022 г. Ние отдаваме голяма по-
чит на неговите високи постижения 
и благородно поведение и ценим го-
лямото наследство, което остави след 
себе си. Ние ще почетем последните 
му желания и ще придвижим кауза-
та на социализма с китайски харак-
теристики в новата ера.

С вълна след вълна, мощната река 
на историята се втурва напред. С по-
стоянните усилия на поколение след 
поколение ние отведохме Китай до 
мястото, където е днес.

Днешен Китай е страна, в която 
мечтите стават реалност 

Зимните олимпийски и параолим-
пийски игри в Пекин завършиха с 

изключителен успех. Китайските зим-
ни спортисти дадоха всичко от себе 
си и постигнаха изключителни резул-
тати. „Шънджън-13“, „Шънджън-14“ и 
„Шънджън-15“ се издигнаха в небе-
сата. Китайската космическа стан-
ция беше напълно завършена и на-
шият „Дом в космоса“ се рее в тъм-
носиньото небе. Народните въоръже-
ни сили отбелязаха 95-ия си рожден 
ден и всички военнослужещи вървят 
уверено по големия път на изграж-
дането на силна армия. Спуснат е на 
вода третият китайски самолетоно-
сач „Фудзиен“. C919, първият голям 
пътнически самолет в Китай, вече 
е в действие. И водноелектрическа-
та централа „Байхетан“ влезе в пъл-
на експлоатация... Нито едно от те-
зи постижения не би било възможно 
без потта и труда на многобройния 
китайски народ.

Днешният Китай е страна,  
изпълнена със сила и жизненост 

Различни пилотни зони за свобод-
на търговия и пристанището за сво-
бодна търговия на Хайнан процъф-
тяват, иновациите се множат в край-
брежните райони, развитието набира 
скорост в централните и западните 
региони, импулсът за съживяване се 
натрупва на североизток и има по-го-
лямо развитие и богатство в гранич-
ните райони. Китайската икономика 
се радва на силна устойчивост, огро-
мен потенциал и голяма жизненост. 
Основите, поддържащи неговия дъл-
госрочен растеж, остават силни. До-
като сме уверени и се стремим към 
напредък, като същевременно поддър-
жаме стабилност, ще реализираме це-
лите, които сме си поставили. При по-
сещението ми в Хонконг по-рано та-
зи година бях много радостен да ви-
дя, че Хонконг е възстановил реда и 
отново ще процъфтява с решително 
прилагане на формулата „една дър-
жава, две системи“.

Днешен Китай е страна,  
която държи на националния  

си характер 
В хода на 2022 г. се сблъска-

хме с различни природни бедствия, 

включително земетресения, наводне-
ния, суши и горски пожари, и пре-
търпяхме някои злополуки на работ-
ното място. На фона на тези смуща-
ващи и сърцераздирателни сцени се 
появиха множество трогателни исто-
рии за хора, които се държат заедно 
пред лицето на бедствието или до-
ри жертват живота си, за да помог-
нат на други в беда. Тези героични 
дела ще останат завинаги в паметта 
ни. На всеки етап от годината вина-
ги мислим за великия характер на 
устойчивост, който китайската на-
ция е пренасяла напред през хиля-
долетията. Това ни дава още по-го-
ляма увереност, докато продължава-
ме пътя си напред.

Днешен Китай е страна, тясно 
свързана със света 

През последната година бях до-
макин на доста приятели, както ста-
ри, така и нови, а също и пътувах и 
в чужбина, за да съобщя на света за 
предложенията на Китай. Промени-
те, невиждани от един век, се разви-
ват с по-бързи темпове и светът все 
още не е спокойно място. Ние це-
ним мира и развитието и ценим при-
ятелите и партньорите, както винаги 
сме го правили. Ние стоим твърдо на 
правилната страна на историята и на 
страната на човешката цивилизация 
и прогреса. Ние работим усилено, за 
да допринесем с мъдростта и реше-
нията на Китай за каузата на мира 
и развитието на цялото човечество.

След 20-ия национален конгрес на 
ККП моите колеги и аз посетихме 
Ян‘ан. Бяхме там, за да преживе-
ем отново вдъхновяващия епизод, в 
който централното ръководство на 
партията преодолява изключителни 
трудности през 30-те и 40-те години 
на миналия век и да черпим от ду-
ховната сила на по-старото поколе-
ние членове на ККП. Често казвам: 
„Както полирането прави нефрита 
по-фин, така нещастието прави чо-
века по-силен“. През последните 100 
години ККП устоя на вятъра и дъжда 
и продължи напред въпреки всичко. 
Това е най-трудното, но и най-стра-
хотното пътуване. Днес трябва да 

продължим смело, за да направим 
утрешния Китай по-добро място.

В бъдеще Китай ще бъде  
страна, която прави чудеса  

чрез упорит труд 
Тук искам да цитирам известният  

китайски поет Су Ши: „Атакувай 
най-силно и се прицелвай най-дале-
че.“ Това означава да поемете най-го-
лемите предизвикателства и да пре-
следвате най-амбициозните цели. 
Колкото и дълго да е пътуването, 
ние ще стигнем целта си, ако оста-
нем в курса; колкото и трудна да е 
задачата, ще я свършим, ако продъл-
жим да я изпълняваме. Докато има-
ме решимостта да преместваме пла-
нини и постоянството да вървим на-
пред, докато държим краката си стъ-
пили на земята и вървим напред в 
нашето пътуване постигайки стаби-
лен напредък, ние ще превърнем го-
лемите си цели в реалност.

В бъдеще Китай ще бъде страна, 
която черпи силата  

си от единството 
Нашата държава е голяма. Съв-

сем естествено е различните хора да 
имат различни притеснения или да 
имат различни възгледи по един и 
същ въпрос. Важното е да изградим 
консенсус чрез комуникация и кон-
султации. Когато 1,4 милиарда ки-
тайци работят с едно сърце и един 
ум и са обединени със силна воля, 
нито една задача няма да бъде не-
възможна и нито една трудност - не-
преодолима. Хората от двете страни 
на Тайванския проток са членове на 
едно и също семейство. Искрено се 
надявам, че нашите сънародници от 
двете страни на пролива ще работят 
заедно с единна цел, за да насърчат 
съвместно трайния просперитет на 
китайската нация.

В бъдеще Китай ще  
бъде страна, която има големи 

очаквания към своето младо 
поколение 

Една нация ще просперира само 
когато нейните млади хора процъф-
тяват. За да може Китай да се раз-
вива по-нататък, нашите млади хора 
трябва да направят крачка напред и 
да поемат своите отговорности. Мла-
достта е пълна със сила и е източ-
ник на надежда. Младежите трябва 
да мислят на първо място за своята 
страна, да култивират ентусиазъм и 
да изживяват пълноценно младостта 
с голям ентусиазъм, за да докажат, 
че са достойни за времето и блясъка 
на младостта.

Към многото хора, които все още 
работят в този момент, поздрави за 
всички! Предстои ни да посрещнем 
Новата година. Нека посрещнем пър-
вия слънчев лъч на 2023 г. с най-до-
бри пожелания за по-светло бъдеще.

Нека страната ни се радва на прос-
перитет и хората ни да живеят в хар-
мония. Нека светът се радва на мир 
и хората от всички страни да живеят 
в щастие. Пожелавам на всички ви 
щастлива Нова година и нека всич-
ките ви желания да се сбъднат.
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1月2日，甘肃省歌舞剧院的演员在表演舞剧《丝路花雨》。
当日，经典舞剧《丝路花雨》在新疆乌鲁木齐京剧院演出，吸引不
少观众。
《丝路花雨》由甘肃省歌舞剧院创排，取材于敦煌壁画艺术，博采各
地民间歌舞之长，展现了唐朝对外经济、文化交往频繁的盛况。

新华社新闻 

国家主席习近平发表二〇二三年新年贺词
新华社北京12月31日电 

新年前夕，国家主席习近平
通过中央广播电视总台和
互联网，发表了二〇二三年
新年贺词。全文如下：

大家好！2023年即将到
来，我在北京向大家致以

2022年，中国人胜利召
开党的二十大，擘画了全
面建设社会主义现代化国
家、以中国式现代化全面
推进中华民族伟大复兴的
宏伟蓝图，吹响了奋进新
征程的时代号角。

中国继续保持世界第
二大 经 济 体 的地位，经
济稳健发展，全年国内生
产总值预计超过120万亿
元。面对全球粮食危机，
中国粮食生产实现“十九
连丰”，中国人的饭碗端得
更牢了。中国人巩固脱贫
攻坚成果，全面推进乡村
振兴，采取减税降费等系
列措施为企业纾难解困，
着力解决人民群众急难
愁盼问题。

疫情发生以来，中国人
始终坚持人民至上、生命
至上，坚持科学精准防控，
因时因势优化调整防控措
施，最大限度保护了人民
生命安全和身体健康。广
大干部群众特别是医务人
员、基层工作者不畏艰辛、
勇毅坚守。经过艰苦卓绝
的努力，中国人战胜了前所
未有的困难和挑战，每个人
都不容易。目前，疫情防控
进入新阶段，仍是吃劲的
时候，大家都在坚忍不拔
努力，曙光就在前头。大家
再加把劲，坚持就是胜利，
团结就是胜利。

2022年，江泽民同志离

开了中国人。中国人深切
缅怀他的丰功伟绩和崇高
风范，珍惜他留下的宝贵
精神财富。中国人要继承
他的遗志，把新时代中国
特色社会主义事业不断推
向前进。

历史长河波澜壮阔，一
代又一代人接续奋斗创造
了今天的中国。

今天的中国，是梦想接
连实现的中国。北京冬奥
会、冬残奥会成功举办，
冰雪健儿驰骋赛场，取得
了骄人成绩。神舟十三号、
十四号、十五号接力腾飞，
中国空间站全面建成，中
国人的“太空之家”遨游苍
穹。人民军队迎来95岁生
日，广大官兵在强军伟业
征程上昂扬奋进。第三艘
航母“福建号”下水，首架
C919大飞机正式交付，白
鹤滩水电站全面投产……
这一切，凝结着无数人的
辛勤付出和汗水。点点星

火，汇聚成炬，这就是中
国力量！

今天的中国，是充满生
机活力的中国。各自由贸易
试验区、海南自由贸易港
蓬勃兴起，沿海地区踊跃
创新，中西部地区加快发
展，东北振兴蓄势待发，
边疆地区兴边富民。中国
经济韧性强、潜力大、活力
足，长期向好的基本面依
然不变。只要笃定信心、稳
中求进，就一定能实现中国
人的既定目标。今年我去了
香港，看到香港将由治及
兴十分欣慰。坚定不移落
实好“一国两制”，香港、澳
门必将长期繁荣稳定。

今天的中国，是赓续民
族精神的中国。这一年发
生的地震、洪水、干旱、山
火等自然灾害和一些安全
事故，让人揪心，令人难
过，但一幕幕舍生取义、守
望相助的场景感人至深，
英雄的事迹永远铭记在

中国人心中。每当辞旧迎
新，总会念及中华民族千
年传承的浩然之气，倍增
前行信心。

今天的中国，是紧密联
系世界的中国。这一年，
我在北京迎接了不少新老
朋友，也走出国门讲述中
国主张。百年变局加速演
进，世界并不太平。中国人
始终如一珍视和平和发
展，始终如一珍惜朋友和
伙伴，坚定站在历史正确
的一边、站在人类文明进
步的一边，努力为人类和
平与发展事业贡献中国智
慧、中国方案。

党的二十大后我和同事
们一起去了延安，重温党
中央在延安时期战胜世所
罕见困难的光辉岁月，感悟
老一辈共产党人的精神力
量。我常说，艰难困苦，玉
汝于成。中国共产党百年栉
风沐雨、披荆斩棘，历程何
其艰辛又何其伟大。中国人

决算公开度排行榜 广东、 
河北、湖南位居前列

新华社北京1月3日电财政部1
月3日对外发布“2021年度地方预
决算公开度排行榜”，广东、河北、
湖南位居榜单前三名。这是2015
年以来，财政部第6次在全国范围
内开展地方预决算公开检查。

检查结果显示，2021年度应公
开预算和决算的地方各级政府均
已全部公开；应公开预算和决算
的地方各级部门分别为22.99万
家、23.17万家，只有9家未公开。

地方部门所属单位方面，2021
年度应公开预算和决算的地方各
级部门所属单位分别为25.19万
家、24.10万家，公开率分别达到
94.89%、91.17%。

“总体来看，各地深入贯彻落实
党中央决策部署，多措并举推动
预决算公开。”财政部监督评价局
相关负责人介绍，近年来，各地因
地制宜，不断建立健全预决算公
开的制度体系、常态化监督机制
和考核奖惩措施，有效引导激励

地方各级政府和部门强化主动公
开意识，全力推进预决算公开规
范化、常态化、制度化。公开规范
性进一步提升，公开方式进一步
创新优化。

然而，检查也发现，部分地方
预决算公开仍存在薄弱环节：6
家部门未公开2021年度部门预
算，3家部门未公开2020年度部
门决算；少数部门未按规定要
求，在预决算批复后20日内向社
会公开；部分地方和部门公开内
容不完整不细化不准确；部分部
门公开内容可读性不够。

这位负责人说，下一步，财政部
将坚持守正创新，扎实推进预决
算公开工作，加大政府预决算公
开力度，扩大部门预决算公开范
围，细化政府和部门预决算公开
内容，不断提升公开的及时性、完
整性、规范性，向人民群众晒出“
明白账”，增强财政透明度，提高
预算管理水平。

经典舞剧《丝路花雨》在乌鲁木齐上演

要一往无前、顽强拼搏，让
明天的中国更美好。

明天的中国，奋斗创造
奇迹。苏轼有句话：“犯其
至难而图其至远”，意思是
说“向最难之处攻坚，追求
最远大的目标”。路虽远，
行则将至；事虽难，做则必
成。只要有愚公移山的志
气、滴水穿石的毅力，脚踏
实地，埋头苦干，积跬步以
至千里，就一定能够把宏伟
目标变为美好现实。

明天的中国，力量源于
团结。中国这么大，不同人
会有不同诉求，对同一件
事也会有不同看法，这很
正常，要通过沟通协商凝
聚共识。14亿多中国人心
往一处想、劲往一处使，同
舟共济、众志成城，就没有
干不成的事、迈不过的坎。
海峡两岸一家亲。衷心希
望两岸同胞相向而行、携
手并进，共创中华民族绵
长福祉。

明天的中国，希望寄予
青年。青年兴则国家兴，中
国发展要靠广大青年挺膺
担当。年轻充满朝气，青春
孕育希望。广大青年要厚
植家国情怀、涵养进取品
格，以奋斗姿态激扬青春，
不负时代，不负华年。

此时此刻，许多人还在
辛苦忙碌，大家辛苦了！新
年的钟声即将敲响，让中
国人怀着对未来的美好向
往，共同迎接2023年的第
一缕阳光。

祝愿祖国繁荣昌盛、国
泰民安！祝愿世界和平美
好、幸福安宁！祝愿大家新
年快乐、皆得所愿！

谢谢！
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Заедно по пътя на традиционната дружба 
между нашите два народа

У
важаеми български прия- 
тели,
Уважаеми сънародници,

По случай настъпване-
то на новата 2023-та годи-
на, бих искал, от името на 

посолството на Китай в България, 
да отправя към всички вас свои-
те искрени поздрави и най-добри 
благопожелания! 

През изминалата година, неза-
висимо от неспокойната и сложна 
международна среда, китайско-бъл-
гарските отношения останаха ста-
билни и продължиха да се развиват:  

Благодарение на нашите общи 
усилия, взаимното политическо 

доверие между Китай и България 
продължи да укрепва 

Българската страна винаги се е 
придържала към принципа  „един 
Китай“ и заема справедлива пози-
ция по въпроси, свързани с основ-
ните китайски интереси. Китай, на 
свой ред, винаги е уважавал избра-
ния от България път за развитие, 
отговарящ на нейните национални 
условия. Двете държави се подкре-
пят и си сътрудничат тясно по въ-
проси в името на утвърждаването 
на многостранността и укрепване 
на глобалното управление.  

Благодарение на нашите общи 
усилия, Китай и България 

продължиха да работят в името на 
взаимноизгодното сътрудничество 

Българската страна продължи 
да участва активно в съвместното 
изграждане на инициативата „Един 
пояс, един път“ и сътрудничеството 
между Китай и страните от Цен-
трална и Източна Европа, а праг-
матичните контакти постоянно да-
ват нови резултати. През първите 
три тримесечия двустранната търго-
вия нарасна с 6,7% и достигна 3,17 
милиарда долара. Обемът на тър-
говията със селскостопанска про-
дукция е над 300 милиона долара, 
увеличавайки се с повече от два пъ-
ти в сравнение със същия период 

на предходната година. От тях Бъл-
гария е изнесла за Китай селско-
стопански продукти на стойност 
около 230 милиона долара, което 
представлява ръст от 112% на го-
дишна база, като по този показател 
е на първо място сред държавите 
от Централна и Източна Европа.     

Благодарение на нашите 
общи усилия, продължихме 

да предаваме на следващите 
поколения традиционната дружба 

между Китай и България 
През тази година бе създаден 

Дом на приятелството между Ки-
тай и България и вярвам, че той 
ще се превърне във важна сила за 
по-нататъшно насърчаване на друж-
бата ни. Представена бе книгата 
„Китай през погледа на българи-
те“, по Българската национална те-
левизия бяха излъчени серия доку-
ментални филми за Китай „Епоха-
та на Пътя на коприната“, проведо-
ха се различни събития като „Меж-
дународен ден на китайския език“ 
и състезанието „Китайски езиков 
мост“. Българският писател Влади-
мир Полеганов взе участие в 7-ия 

Европейско-китайски междунаро-
ден литературен фестивал, а фил-
мът за алпиниста Боян Петров „От-
ново съм тук“ откри 5-ото издание 
на Международния фестивал на до-
кументалното кино под открито не-
бе (OUTDOCS). Всичко това отво-
ри полезен прозорец за подобрява-
не и задълбочаване на взаимното 
опознаване на нашите два народа. 

Уважаеми приятели и съна-
родници,

Отминаващата 2022 г. бе нео-
бичайна за Китай. Изправен пред 
нестабилна международна ситуа-
ция и с грижа за света, Централ-
ният комитет на Комунистическа-
та партия на Китай, начело със Си 
Дзинпин, продължи да се стреми 
към сътрудничество и не се остави 
да бъде въвлечен в конфронтация, 
провежда политика на откритост, 
а не на затваряне, стреми се към 
взаимна изгода и е против игра с 
нулев резултат, настоява за равно-
поставеност в отношенията между 
страните, обявява се срещу запла-
хите със сила и съдейства за мир-
ното развитие в сегашната слож-
на обстановка.   

През тази година Пекин прове-
де успешно Зимните олимпийски 
и параолимпийски игри. Преодоля-
вайки редица трудности и предизви-
кателства китайският народ за по-
реден път даде на света една ико-
номична, безопасна и впечатлява-
ща Олимпиада.  

През тази година, сблъсквай-
ки се с неочаквани предизвикател-
ства, китайската икономика успя да 
постигне положителен растеж, въ-
преки натиска, реагира ефективно 
на различни рискове и трудности, 
и можем да се похвали с нови по-
стижения в социално-икономиче-
ското развитие.    

През тази година се проведе 20-ият  
конгрес на Комунистическата пар-
тия на Китай. На него бе обобщена 
работата през последните пет го-
дини, значимите промени за изми-
налото десетилетие и бе очертана 
мисията и политиката на партията 
през следващите пет и повече го-
дини, полагайки солидна основа за 
устойчивото развитие на Китай и 
внасяйки положителна енергия за 
обхванатия от нестабилност свят.   

Настъпващата 2023 г. е първа-
та от всестранното прилагане на 
идеите и задачите, набелязани на 
20-ия конгрес на Комунистическа-
та партия на Китай. За нас най-ва-
жни ще продължат да са хората и 
човешкият живот, ще оптимизира-
ме и коригираме постоянно про-
тивоепидемичните мерки, така че 
да създадем повече удобства за чо-
вешкия обмен между Китай и све-
та. Уверени сме, че ще успеем да 
осъществим по-добра координация 
между превенцията на епидемия-
та и социално-икономическото раз-
витие, ще споделяме възможност-
ите за развитие с другите страни, 
включително България, и ще рабо-
тим за общия просперитет. 

Накрая, бих искал да пожелая 
на всички щастлива Нова година, 
здраве и семейно благополучие! 

Нека приятелството между Ки-
тай и България бъде вечно!

Стоманените релси на възхода
Курсът на Белия дом „Един 

център“, „Америка на първо мяс-
то“, протекционизмът и самоизо-
лацията, мръсните политико-ико-
номически ходове, опитите на вся-
ка цена големи политически ак-
тьори като Китай да бъдат „въз-
пирани“ и откъснати от Европа и 
останалия свят определено са ин-
дикатор за финална драма с пред-
известен край.

Но да оставим настрани об-
щите размишления и да се вгле-
даме във фактите и доказателс- 
твата за изминалата година. Ще 
си позволя да дам пример с раз-
витието на китайско-европейски-
те търговски и икономически от-
ношения през 2022 г. 

Те се стабилни и вървят напред 
и нагоре въпреки въздействието на 

пандемията, геополитическата си-
туация, енергийната криза и висо-
ката инфлация.

Само от януари до ноември ми-
налата година по стоманения път 
Китай – Европа са пътували 15 162  
товарни влака, пренесли 1,5 ми-
лиона стандартни контейнера, ка-
то това е увеличението на двата 
показателя с 10% и 11% в сравне-
ние със същия период на предиш-
ната 2021 г. 

През първите десет месеца на 
22-ра година стокообменът меж-
ду Китай и Европа е бил на стой-
ност 711,4 милиарда долара, (ръст 
от 6,3%), а от януари до август ев-
ропейските инвестиции в Китай са 
7,45 милиарда долара (увеличение 
с 121,1% на годишна база).

Няма да повтарям позната-
та древна максима за цифрите и 

I стр. 1

Новогодишно приветствие на Н. Пр. Дун Сяодзюн, посланик на КНР в България

боговете, но дори и само споме-
натите няколко факта, показват 
че американският път на самоиз-
олация и протекционизъм, на аг-
ресивна политикономия определе-
но води до никъде. 

Несъмнено новата 2023-та са-
мо ще потвърди съществуващата 
тенденция и отношенията на огро-
мен Китай с другите държави по 
света ще продължат да се движат 
по стоманените релси на възхода.
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Присъединяването 
на Китай към 
РВИП демонстрира 
решимостта 
на страната да 
продължава да 
отваря своя пазар 

Пред китайската 
икономика  
има редица 
предизвикателства, 
но тя се отличава  
със силна 
устойчивост и има 
голям потенциал за 
развитие

Над 70% от 
анкетираните 
са за „по-близки 
китайско-арабски 
отношения“, 
а повечето 
представители на 
арабските страни 
разглеждат 
Пекин като свой 
„приятел“ сред 
великите сили

Н

Н

Н

а 1 януари се на-
вършва една го-
дина от влиза-
нето в сила на 
споразумението  
за Регионално 

всеобхватно икономическо 
партньорство (РВИП), кое-
то представлява най-голя-
мата зона за свободна тър-
говия в света, изградена по 
инициатива на АСЕАН. 

В него влизат 15 стра-
ни от Азиатско-тихоокеан-
ския регион, включително 
АСЕАН, Китай, Япония, 
Южна Корея, Австралия и 
Нова Зеландия. Понастоя-
щем световната икономика 

е изправена пред предизви-
кателства като антиглоба-
лизацията и натиск от бав-
ния темп на възстановява-
не. Присъединяването на 
Китай към РВИП демон-
стрира решимостта на стра-
ната и в бъдеще да продъл-
жава да отваря своя пазар 
за света.

Като най-голямата раз-
виваща се страна и втора-
та икономика в света, Ки-
тай представлява близо 60% 
от общия икономически 
обем на РВИП. Страната 
продължава да предоставя 
нови възможности за све-
та с развитието си и заедно 

със страните от АСЕАН  
внасят силна жизненост в 
регионалния и глобален 
растеж.

Тази година ще бъде 
представено нулево мито в 
близо 90% от стокообмена 
между Китай и партньор-
ите в рамката на РВИП, в 
резултат на което ще бъ-
дат премахнати значител-
но търговските бариери и 
ще се подкрепи регионал-
ната икономическа инте-
грация.

Страните от АСЕАН ще 
се възползват от понижа-
ването на търговските раз-
ходи в зоната за свободна 

търговия. Експерти прогно-
зират, че до 2035 г. приносът 
на РВИП за ръста на БВП 
на страните от АСЕАН ще 
достигне 4,47%. 

РВИП е и първото спо-
разумение за свободна тър-
говия, в което участват съв-
местно Китай, Япония и 
Южна Корея.

С усъвършенстването 
си в бъдеще, Регионално-
то всеобхватно икономиче-
ско партньорство ще открие 
нова страница във взаим-
ноизгодното сътрудничест-
во и ще даде силен тласък 
на регионалната и глобал-
на икономика.

еобходимо е през 
2023 г. да се про-
вежда политика 
за насърчаване  
на развитието 
при запазване на  

стабилността, цялостно по-
добряване на функционира-
нето на икономиката и оси-
гуряване на разумен иконо-
мически ръст. 

Това бе посочено на ра-
ботно съвещание на ЦК на 
ККП в края на декември, 
на което бе направен пре-
глед на тазгодишната ико-
номическа политика и бяха 
очертани мерките за 2023 г.  
По този повод в коментар 
на Радио Китай за чужби-
на се казва, че в момента 

китайската икономика е 
изправена пред редица 
предизвикателства, но тя се 
отличава със силна устой-
чивост и има голям потен-
циал за развитие. Различни 
подкрепящи политики да-
ват ефект и се очаква след-
ващата година икономиче-
ската активност да се въз-
станови, бе подчертано още 
на съвещанието.

През последните дни, с 
оптимизирането на проти-
воепидемичните мерки в 
много икономически актив-
ни провинции като Джъд-
зян, Дзянсу и Съчуан има 
бум в организирането на 
бизнес делегации за посе-
щения в чужбина, което ще 

съдейства за ускоряване на 
възстановяването.

Преди няколко дни Ки-
тай представи „Програма за 
разширяване на вътрешното 
потребление 2022 – 2035“. За 
11 поредни години потреб-
лението заема не по-малко 
от 50% от БВП на Китай и 
по-нататъшното му разши-
ряване ще създаде повече 
възможности за присъствие 
на компании от различни 
страни на китайския пазар. 
За висококачественото раз-
витие са нужни също ино-
вации, внедряването на но-
ви енергийни източници, да 
се повиши защитата на ин-
телектуалната собственост, 
биотехнологиите, квантови 

изчисления и други нови 
индустрии.

Откритост е другият сиг-
нал, който отправя съвеща-
нието. То поставя акцент 
върху необходимостта от 
продължаване на отваря-
нето на китайската иконо-
мика на високо ниво и по-
лагане на повече усилия за 
привличане на чуждестран-
ни инвестиции. Развитие-
то на Китай е неразривно 
свързано със света, а светът 
се нуждае от Китай. Пред 
модернизацията на Китай 
стои дълъг път, по време 
на който светът ще може да 
споделя повече възможнос-
ти, се подчертава в заклю-
чение на коментара.

а фона на визита-
та на китайския 
председател Си 
Дзинпин в Рияд, 
която бе следена 
с повишено вни-

мание в света, анкета на 
Global Times и Факултета 
по арабистика към Пекин-
ския университет за чужди 
езици сред 5100 души по-
каза, че над 70% от анке-
тираните са за „по-близки 
китайско-арабски отноше-
ния“, а повечето предста-
вители на арабските стра-
ни разглеждат Пекин като 
свой „приятел“ сред клуба 
на великите сили. Тъй ка-
то моделите за развитие на 
САЩ и Запада губят при-
влекателност в Близкия Из-
ток, все повече арабски дър-
жави са нетърпеливи да се 
поучат от пътя на Китай 

към модернизация, отбеляз-
ва по повод на анкетата Ра-
дио Китай за чужбина. 

Също така, в сравнение 
със САЩ и някои запад-
ни държави, които причи-
ниха смут и хаос в регио- 
на по време на „Арабска-
та пролет“, Китай носи по-
вече възможности за раз-
витие, смятат анализатори.

В проучването са участ-
вали хора на възраст от 18 
до 70 години от Китай и 
шест арабски държави – Са-
удитска Арабия, ОАЕ, Ка-
тар, Египет, Йордания и Ал-
жир. Въпросите са колко 
китайци и араби знаят един 
за друг, и как разглеждат 
двустранните отношения. 
Наблюдатели определиха 
анкетата като преломен 
момент в китайско-араб-
ските връзки, тъй като тя 

показва, че както Китай, та-
ка и арабските страни са 
нетърпеливи да работят за 
тяхното разширяване. 

„Арабите показват все 
по-добро познаване на Ки-
тай, тъй като китайските 
продукти са вече незамени-
ма част от ежедневието им“, 
смята Ли Шаосиен, дирек-
тор на Института за араб-
ски изследвания към Уни-
верситета на Нинся-хуей-
ския автономен регион. 

„Продължителността на  
китайска цивилизация е 
историческата и културна 
основа за разбирането на 
арабския свят. Освен това 
Китай постигна значителен 
напредък след началото на 
политиката за отваряне и 
реформи“, посочва профе-
сор Лиу Джунмин от Ин-
ститута за Близкия изток 

към Шанхайския универ-
ситет за международни из-
следвания. 

Според редица експерти 
през последните 10 години 
новини за Китай се появя-
ват по-често в арабските ме-
дии, а това е довело до про-
мяна в разбирането на хора-
та от тези страни, като фо-
кусът се измества към ки-
тайския модел на развитие. 

От трите големи стра-
ни – Китай, Русия и САЩ, 
делът на арабските респон-
денти, които виждат Китай 
като приятел, е най-висок, 
сочи анкетата. Над 60 % 
от китайците пък смятат, 
че арабските държави под-
крепят и се възползват от 
инициативата „Един пояс, 
един път“. 

РВИП е пример за регионална икономическа 
интеграция в полза на всички страни

КНР ще работи за цялостно подобряване  
на икономическия ръст

Над 70% от анкетираните араби очакват  
по-близки връзки с Китай
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Н
апоследък ситуа-
цията с епидемия- 
та от COVID-19 
в Китай и нови-
те мерки, свър-
зани с нея, при-

влякоха широко внимание. 
Съществуват както безпо-
койство, така и предполо-
жения какво ще се случва 
оттук насетне, и за да по-
могнем на българската об-
щественост да разбере обек-
тивно и правдиво ситуа- 
цията с епидемията в Ки-
тай и свързаните с нея мер-
ки, посолството на КНР би 
искало да направи следни-
те пояснения: 

1. Защо Китай отмени 
изненадващо досегашните 

противоепидемични 
мерки?

Коригирането на ки-
тайската политика в об-
ластта на профилактика-
та и борбата с епидемията 
от COVID-19 не е изненад-
ваща. От нейното начало 
през 2020 г. Китай оценя-
ва внимателно три аспек-
та, по отношение на кои-
то се стремим да постиг-
нем баланс. Първият е раз-
бирането за патогените и 
болестта, включително ви-
рулентността и степента на 
опасност за здравето; втори-
ят е нивото на колективен 
имунитет и способностите 
на здравната система, осо-
бено за превенция и лече-
ние на болни; и третият са 
мерките за реакция, свър-
зани с обществената хиги-
ена и здравеопазване.  

В момента Китай кори-
гира политиката си за пре-
венция и контрол на епи-
демията, изхождайки от 
по-доброто разбиране за бо-
лестта и патогена, постепен-
ното достигане на колекти-
вен имунитет и повишена-
та устойчивост към вируса. 
Тези промени са уместни, 
научно обосновани, в съот-
ветствие със закона и ре-
алната ситуация в страна-
та. Нещо повече, промени-
те не означават пълно иг-
нориране на вируса, а пре-
местване на фокуса от пре-
венцията срещу заразяване 
към медицинското лечение.   

2. Каква е позицията на 
Пекин относно обявеното 

неотдавна от някои страни 
въвеждане на карантинни 

мерки за пристигащи в тях 
китайски граждани?

Неотдавна, предвид но- 
вата ситуация с епидемията 

от COVID-19, Китай ко-
ригира своята динамич-
на политика за превен-
ция на епидемията и пред-
прие редица мерки за об-
лекчаване на пътувания- 
та от и към страната. Ние 
вярваме, че това в значи-
телна степен ще спомогне 
за възстановяването на све-
товната икономика. 

В момента някои страни 
въвеждат карантинни мер-
ки за пристигащи от Китай 
пътници. Също така обаче 
забелязваме, че много други 
държави приветстват поли-
тиката на Пекин за улесня-
ване на човешкия обмен и 
не променят правилата си 
за влизане за китайски ту-
ристи. 

Здравни експерти от 
множество страни също 
потвърждават, че от научна 

гледна точка не съществу-
ват основания за налагане-
то на такива ограничения. 
В изявление от 29 декем-
ври Европейският център 
за превенция и контрол на 
заболяванията посочва, че 
задължителното тестване 
на пристигащи от Китай е 
„неоправдано“. 

Надяваме се, съответ-
ните страни да се вслушат 
в съветите на експертите, 
да възприемат обективно и 
правилно отношение към 
епидемичната обстановка в 
Китай и промените в него-
вата политика за превенция 
и контрол, да предприемат 
научно обосновани мерки, 
да се отнасят еднакво към 
гражданите на различните 
страни и да гарантират с 
ефективни мерки нормал-
ния човешки обмен.   

механизъм за диагностика 
и лечение, увеличи произ-
водството и снабдяването 
с лекарства и грижата за 
ключови групи от населе-
нието като възрастни хора, 
страдащи от основни забо-
лявания, бременни и деца. 
Настоящата епидемична 
обстановка  като цяло е оч-
аквана и под контрол. Сто-
лицата Пекин първа прео-
доля пика на епидемията и 
жителите му се връщат по-
степенно към нормалния си 
ритъм на живот. Съответ-
ните китайски власти на-
правиха оценки и необходи-
мата подготовка за евенту-
ални вълни на епидемията 
в други провинции и гра-
дове, и сме напълно увере-
ни, че адаптирането и пре-
ходът ще преминат гладко 
и в системен порядък. 

Коригирането на политиката на Китай  
в областта на профилактиката  
и борбата с епидемията от COVID-19

Пояснения на говорителя на посолството на КНР в България  
относно текущата превенция и мерките срещу епидемията  
от COVID-19 в Китай 

4. Означава ли 
коригирането на 

противоепидемичните 
мерки в Китай промяна 

на неговата философия в 
борбата с COVID-19?

През изминалите три го-
дини от началото на епиде-
мията Китай направи всич-
ко възможно, за да защи-
ти живота и физическото 
здраве на хората и положи 
всички усилия за лечението 
на всеки един пациент, реа-
гирайки ефективно на вли-
янието на петте вълни на 
пандемията и намалявайки 
значително броя на тежки-
те и смъртни случаи. Броят 
на заразените и починали-
те от COVID-19 в Китай е 
сред най-ниските в света, а 
средната продължителност 
на живота в страната нарас-
на от 77,3 на 78,2 години. 

Със значителното от-
слабване на патогенността 
и вирулентността на вари-
анта „Омикрон“ и посто-
янното подобряване на въз-
можностите за откриване и 
лечение на вируса, Китай 
пренасочи вниманието си 
от предотвратяване на зара-
зяването към своевременно 
медицинско обслужване и 
превенция на тежки случаи, 
като целта е да се подобри 
координацията между пре-
венцията на епидемията и 
социално-икономическото 
развитие. Нашата полити-
ка в областта на превенци-
ята и контрола бе постоян-
но коригирана и се проме-
няше съобразно ситуация-
та, но ангажиментът ни да 
защитаваме живота и здра-
вето на хората винаги оста-
ва на първо място. 

5. Означава ли 
коригирането на 

противоепидемичните 
мерки в Китай 

възобновяване на 
нормалния човешки  
обмен с България?

След като Китай въведе 
временни мерки за пътува-
нията от и за чужбина, мно-
го страни реагираха с енту-
сиазъм и приветстваха ки-
тайските туристи. Предвид 
желанието на китайските 
граждани да пътуват, стра-
ната ни ще възобнови тра-
фика с определени страни, 
ще засили комуникацията 
с тях, ще осигури необходи-
мите гаранции за пътувани-
ята в чужбина и ще запо-
чне своевременно съответ-
ната работа. Вярваме, че в 
близко бъдеще човешкият 
обмен между Китай и Бъл-
гария ще стане по-удобен, 
безопасен, в системен по-
рядък и ефективен.

3. След неотдавнашната 
корекция на 

противоепидемичните 
мерки в Китай нараснаха 

случаите на заразяване 
с COVID-19. Каква е 

настоящата епидемична 
ситуация в страната?

Всички страни в света 
преминават през период на 
адаптация, когато променят 
противоепидемичните си 
политики, и Китай не пра-
ви изключение. С отслабва-
нето на вирулентността на 
варианта „Омикрон“ и нат-
рупването на опит в облас-
тта на ваксинацията, пре-
венцията и контрола, Ки-
тай осъществява постепенен 
и системен напредък в ко-
ригиране на противоепиде-
мичните мерки, разширява 
активно медицинските ре-
сурси, създаде йерархичен 
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лед като преживяхме 
много предизвикател-
ства тази година, очак-
ваме темпът на растеж 
на БВП на Китай да се 
възстанови до 4,5% през 

2023 г. Това заяви Шан Хуей, гла-
вен икономист-анализатор за Ки-
тай в Goldman Sachs.

Според нея въз основа на очак-
вания като по-силен фондов пазар, 
умерено покачване на лихвените 
проценти, увеличаване на търсе-
нето на стоки (особено увеличава-
не на търсенето на енергия и енер-
гийни продукти) и поскъпване на 
юана спрямо щатския долар през 
2023 г., китайската икономика ще 
рестартира своят модел на растежа.

Главният икономист на Morgan 
Stanley за Китай Син Дзъцян вяр-
ва, че с коригирането и оптимизи-
рането на политиката за превенция 
и контрол на COVID-19, след крат-
котрайните предизвикателства в 
края на 2022 г., пътуванията и жи-
вотът на китайците основно ще се 
върнат към нормалното до второ-
то тримесечие на следващата годи-
на. Очаква се годишният растеж на 
БВП да се увеличи и да се върне 
към очакваните нива от около 5%. 
Ръстът на БВП се дължи основно 
на потреблението, а през следваща-
та година се залага на възвръща-
не към състоянието преди панде-
мията и възстановяване на нивата 

лонът на Ки-
тайската народ-
на банка в Шан-
хай стартира пи-
лотен проект в 
местната пилот-

на зона за свободна тър-
говия, който позволява на 
фирми да комбинират смет-
ки в юани и чуждестранни 
валути в една. 

Това е най-новият при-
мер за местни полити-
ки в сферата на финансо-
вите транзакции, целящи 
да подобрят ефективността 
на управление на сметки и 
спомогнат за привличането 
на чуждестранни капитали. 

Общо 242 търговски 
обекта от пет финансови 
институции, включително 
„Банк ъф Чайна“ (Bank of 
China) и Китайската индус-
триална и търговска бан-
ка (Industrial and Commercial 

Какво предстои за 
китайската икономика 
през 2023 г.

Пилотен проект в Шанхай комбинира 
сметки в юани и чужди валути

на потреблението.
Ако въздействието на епидемия-

та бъде значително намалено, ендо-
генният икономически импулс ще 
ускори възстановяването, икономи-
ческият растеж ще се подобри зна-
чително, политическите мерки мо-
же да бъдат умерено отслабени и 
се очаква икономиката да постиг-
не по-високо ниво на растеж.

По отношение на фондовия па-
зар главният анализатор на Morgan 
Stanley за Китай Уан Ин заяви, че 
възвръщаемостта на инвестициите 
на китайския фондов пазар е спад-
нала значително през последните 
девет месеца. Тя вярва, че възвръ-
щаемостта на инвестициите в Ки-
тай постепенно ще се възстанови 
през следващата година, а очаква-
нията за 2024 г. са още по-положи-
телни. Това ще възвърне доверие-
то и възприятието на глобалните 
инвеститори в общия фондов па-
зар на Китай.

Тя прогнозира още, че процен-
тът на възвръщаемост на китайския 
фондов пазар ще се повиши от се-
гашните 9%, като се очаква наис-
тина голям растеж на възвръща-
емостта през 2023 и 2024 г. Това 
ще привлече глобални инвестито-
ри и ще даде силен импулс на ки-
тайския фондов пазар.

Лиу Дзиндзин, главен анализа-
тор на фондовите пазари за Ки-
тай в Goldman Sachs, каза, че при 

за обезценяването на юана спрямо 
щатския долар тази година беше 
по-скоро заради изтичането на ка-
питал, отколкото търговските ба-
ланси. Очаква се изходящите капи-
талови потоци да се обърнат през 
2023 г., за да се компенсира свива-
нето на текущата сметка. 

Сюн И заяви, че от сега до сре-
дата на 2023 г., поради факта, че 
Федералният резерв ще продъл-
жи да повишава лихвените процен-
ти и темпът на икономически рас-
теж на Китай ще продължава да 
поддържа ниско ниво, обменният 
курс на юана все още може да из-
питва чести двупосочни колебания. 
След като икономическият растеж 
на Китай продължи да се ускорява 
през втората половина на 2023 г. и  
2024 г. се очаква средства от финан-
совите пазари да продължат да по-
стъпват в Китай. Очаква се курсът 
на юана да се повиши до 6,8 спря-
мо щатския долар до края на 2023 г.  
и 6,4 до края на 2024 г.

референтния сценарий, при кой-
то макрополитиките са все още 
разхлабени и се очаква растежът 
на БВП да се засили, екипът ана-
лизатори на Goldman Sachs са оп-
тимисти за представянето на ки-
тайските акции, както за регистри-
раните в Китай компании, така и 
за китайските компании на фондо-
вите пазари и в чужбина. Благода-
рение на политическата подкрепа и 
добрите тенденции за развитие се 
очаква китайските специализира-
ни нови компании „малки гиган-
ти“ и висококачествените държавни 
предприятия да осигурят по-висока 
възвръщаемост на инвестициите.

През 2022 г. двупосочният об-
менен курс на юана спрямо щат-
ския долар отчиташе значителни 
колебания. Той падна под 7 юана 
за долар през септември, а сега се 
върна обратно в диапазона от око-
ло 6 юана за долар. Сюн И, главен 
икономист на Deutsche Bank Group 
China, смята, че основната причина 

Какво ще се случи с китайската икономика през следващата 
година? До края на годината финансовите институции в 
страната и чужбина издадоха последния кръг от прогнози 
за икономиката на Китай през 2023 г., обхващащи различни 
ключови теми като темп на растеж, представяне  
на фондовия пазар и тенденции в обменния курс на юана.

Bank of China), участват в 
проекта, според местния но-
винарски портал Shanghai 
Observer. 

След въвеждането на 
мярката, компаниите, опе-
риращи в Шанхайската зо-
на за свободна търговия 

вече няма да е нужно да 
създават различни сметки 
за получаване или плаща-
не в различни валути. Про-
ектът се основава на сис-
темата за сетълмент меж-
ду банкови сметки в юа-
ни и поддържа трансак- 

ции в множество валути. 
Дун Дънсин, директор 

на Института за финанси и 
ценни книжа към Уханския 
университет за наука и тех-
нологии, казва, че чуждес-
транните сметки и сметки-
те в юани са били стриктно 
разделени в миналото по-
ради страх от рискове ка-
то недостиг на валута и из-
тичане на капитал, но това 
вече не е проблем в Китай.

„Тъй като тенденцията 
за дедоларизация се засилва 
и търсенето на сетълмент 
в юани се увеличава, по-
ставянето на китайската и 
чуждестранни валути в ед-
на сметка може да помог-
не за повишаване на ефек-
тивността на управлението 
на сметките, сетълмента и 
плащанията, както и да на-
мали разходите за превалу-
тиране“, обяснява той. 

Дун Дънсин отбелязва 
също, че реформата дава на 
компаниите повече свобо-
да да управляват валутите, 
с които работят, и по този 
начин е от полза за при-
вличането на чуждестран-
ни капитали.

Според медийни съоб-
щения, други градове съ-
що са стартирали подобни 
проекти като този в Шан-
хай. Наскоро три града в 
южнокитайската провин-
ция Хайнан официално за-
почнаха пилотен проект, 
подобна реформа се слу-
чи и в град Циндао в про-
винция Шандун, се казва 
в изявление на КНБ.

Тази мярка е последната 
от усилията на Китай за ин-
тернационализация на юа-
на и повишаване дела на та-
зи валута в глобалните раз-
плащания. 
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Плъх 
(1924, 1936, 1948, 1960, 1972, 1984)

Тази година носи късмет и щастие в 
повечето аспекти от живота на Плъхо-
вете. Любовният им живот ще цъфти. 
А необвързаните ще намерят любовта 
на живота си през тази година. Кари-
ерата им също ще бъде в подем и ще 
имат достатъчно време, за да се дока-
жат. Във финансово отношение пред-
ставителите на този знак ще се нау-
чат да управляват правилно парите си. 

Според новия китайски хороскоп, здравето ще бъде добро и не бива 
да се притесняват за него.

ВОл 
(1949, 1961, 1973, 1985,  

1997, 2009, 2021)
Родените под този знак ще се радват 

на добър любовен живот в годината на 
Заека. Връзката им с любимия човек 
ще бъде по-силна от всякога. А що се 
отнася до необвързаните, те ще трябва 
да почакат, за да открият половинката 
си. Професионалният живот на Волове-
те ще премине през известна турбулент-
ност, но до края на годината нещата ще 

започнат да се връщат на мястото си. Те трябва да бъдат предпазли-
ви по отношение на парите си тази година, тъй като харченето за не-
нужни неща ще доведе до финансови проблеми в бъдеще. От гледна 
точка на здравето, това ще бъде добър период за тях.

традиции

Черният воден заек носи щастие, 
късмет и добри партньорства

астъпва годината на Черния воден заек според китайския 
календар. За нас може да звучи непонятно, но за китайците 
смяната на годината и на животното, на което тя 
съответства, е от изключителна важност. Новата година не 
е просто дата в календара, а истинска промяна в живота и в 
енергията, която ще влияе сериозно на късмета и съдбата ни 

през следващите 12 месеца.
Китай има сложна и прецизна схема, по която се редуват животните. 
Заедно с това се редуват и пет земни елемента – вода, огън, желязо, 
дърво и земя. Петте елемента си взаимодействат по уникален начин с 
природата и с природните явления, а оттам променят и житейската 
енергия на всеки. И за да е още по-трудно, в китайския зодиак всяко 
животно си има и късметлийски цветове, които също се редуват през 
годините. 
В китайската култура заекът не е символ на страхливост, а тъкмо 
обратното – на самоотверженост и смелост. Легендата разказва за 
император, който се преобразил на просяк и тръгнал през Поднебесната 
империя, за да види как живеят хората. Когато императорът огладнял, 
заекът сам скочил в огъня, за да го нахрани. В крайна сметка заекът 
бил спасен, а императорът се преобразил отново и наградил смелото 
животно.
Годината на Черния воден заек ще започне на 22 януари 2023 г. и 
ще приключи на 9 февруари 2024 г. Заекът е символ на дълголетие, 
мир и просперитет в китайската култура. А според астролозите, 
предстоящата година ще бъде изпълнена с надежда за по-хубави дни. 
През 2023-а Зайците ще срещат трудности, но няма да се обезсърчават. 
Вместо това ще продължат да работят упорито и ще следват целите 
си. Това означава, че в крайна сметка ще постигат завиден успех. В 
годината на Черния воден заек се предполага, че егото и егоцентризма 
ще бъдат оставени на заден план за сметка на диалогичността, а това 
отваря пред всеки много нови възможности за напредък.

Н

2023 – 
годината  

на 
Черния 
воден  
заек
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КОЗа/ОВца 
(1943, 1955, 1967, 1979, 1991, 2003, 2015)
В годината на Заека Козите ще имат 

някои трудности. Но именно предиз-
викателствата ще ги направят по-сил-
ни. Що се отнася до любовния живот, 
трябва да дадат малко въздух на парт-
ньора си, като му позволят да има по-
вече лично време. 

На работното им място ги чакат стра-
хотни неща. Не е изключено да полу-
чат повишение или пък да се премес-

тят на по-добро място. Ако харчат безразсъдно, Козите може да си 
имат проблеми. 

По отношение на здравето, новият китайски хороскоп предвижда 
инциденти, така че трябва да бъдат особено внимателни. Те трябва 
да обърнат внимание и на здравето на своите близки.

МайМуна 
(1944, 1956, 1968, 1980, 1992, 2004, 2016)
Родените под този знак от китайския 

зодиак, ще имат спокоен, благословен 
и щастлив период. Готови са на проме-
ни в живота, които ще доведат до зат-
върждаване на връзката и много хуба-
ви спомени. 

Онези представители на Маймуната, 
които не са готови на нещо по-сериоз-
но, не трябва да се натрапват. Точният  
човек ще дойде в живота им, кога-

то най-малко очакват. След труден период на провали в кариерата 
през 2022-а, е време за промяна в положителна посока. 

Маймуните трябва да се фокусират върху целите си и да не спи-
рат да гледат напред. 

За да имат финансова стабилност, ще трябва да са по-търпеливи и 
внимателни. Леки заболявания ще ги притеснят.

Петел 
(1945, 1957, 1969, 1981, 1993, 2005, 2017)
Възходи и падения ще има за Пет-

лите през 2023-а. Обвързаните не бива 
да поставят другите пред близките си. 
Не бива да избягват трудните разгово-
ри, тъй като това е единственият начин, 
по който могат да се справят с пробле-
мите с любимия човек. 

Необвързаните ще имат шанс да 
срещнат правилния партньор тази го-
дина. Тези, които искат да сменят ра-

ботата, трябва да обмислят всяка своя стъпка. Що се отнася до фи-
нансовата стабилност, тя ще бъде постигната, само ако Петлите хар-
чат според чергата си. 

От гледна точка на здравето, годината ще бъде добра.

Куче 
(1946, 1958, 1970, 1982, 1994, 2006, 2018)
Според китайския хороскоп Вод- 

ният заек работи в полза на родени-
те в тази зодия. Кучетата трябва да са 
готови за успехи, защото ще имат го-
лям късмет. 

По въпроси, свързани с любовта, 
трябва да излязат от зоната си на ком-
форт и да опитат нови неща. Те тряб-
ва да покажат на половинката си как-
во означава за тях. Кучетата ги чакат 

много печалби, но на работното място ще има и конфликти. Дори и 
да имат загуби, това няма да им повлияе кой знае колко на финан-
совото състояние. 

По отношение на здравето, по-добре е да изключат някои вредни 
навици от режима си.

ПраСе 
(1947, 1959, 1971, 1983, 1995, 2007, 2019)
Всичко онова, което Прасетата са ча-

кали и за което са копнеели през 2022-а, 
ще им бъде поднесено заради Водния заек.  
В любовните отношения трябва да наб-
легнат на укрепване на връзката. Добре 
е да накарат половинките си да се по-
чувстват специални и обичани. За по-са-
мотните ще има романтика в началото 
на годината. 

В професионален план, годината ще 
бъде ползотворна за Прасетата. Въпреки това, няма лошо, ако разши-
рят кръгозора си и инвестират в нови бизнес начинания. 

От гледна точка на здравето трябва да избягват стрес и напреже-
ние. Ето защо е добре да практикуват релаксиращи техники.

традиции

тигър 
(1950, 1962, 1974, 1986, 1998, 2010, 2022)
Астролозите обещават година на 

просперитет, късмет и изобилие за Ти-
грите. По въпроси, свързани с любовта, 
те ще се наслаждават на пълноценно 
време с партньора си. Тези без сериозна 
връзка също ще имат страхотна година. 

В професионалния живот, колкото 
повече хора срещат, толкова повече въз-
можности ще имат. Ако представители-
те на този знак искат финансова стабил-

ност, то трябва да потърсят нови източници на доходи. 
В здравословно отношение трябва да внимават с променливото 

време и при лека настинка, да се консултират с лекар.

ЗаеК 
(1963, 1975, 1987, 1999, 2011, 2023)

Според китайския хороскоп, тази го-
дината обещава благоприятни резултати 
в повечето аспекти от живота на роде-
ните в тази зодия. Любовният им живот 
ще е доста добър, особено през първото 
тримесечие на годината. Обвързаните 
обаче ще се сблъскат с някои предиз-
викателства тази година. 

По отношение на кариерата, всичко 
в следващите 12 месеца ще се подре-

ди в тяхна полза. Но ако някой от представителите на Зайците иска 
да смени работното място, е добре да изчака още една година. Във 
финансов план годината ще бъде както добра, така и лоша. Ще има 
много финансови печалби, но и доста разходи поради невнимание. 
Така че всеки харч трябва да е премерен. По отношение на здравето, 
Зайците трябва да внимават с приключенията, за да не получат ин-
цидентни наранявания.

ДраКОн 
(1940, 1952, 1964, 1976, 1988, 2000, 2012)
Китайският хороскоп за 2023 г. раз-

крива, че Драконите ще понесат двой-
ни резултати в годината на Водния заек. 
Обвързаните ще се насладят на щаст-
ливи мигове със своите половинки. Но 
тези, които наскоро са влезли във връз-
ка, може да имат известни проблеми в 
любовния живот. 

От друга страна необвързаните имат 
шансове да намерят своята сродна душа 
тази година. В професионален план упо-

ритата им работа и отдаденост ще им помогнат да подобрят кариер- 
ните си възможности. При финансовите постъпления ще има възхо-
ди и падения, така че трябва да са подготвени. Хубаво е Драконите 
да включат някакви упражнения и йога в ежедневния си режим, за 
да избегнат здравословни проблеми.

ЗМия 
(1941, 1953, 1965, 1977, 1989, 2001, 2013)
Тази година ще бъде пълна с поло-

жителни промени. Усилената работа на 
Змиите най-накрая ще им се отплати. В 
любовен план 2023-а е изпълнена с ро-
мантика и щастие. Някои могат да имат 
спречквания с любимия човек, но тряб-
ва да поддържат добър баланс между ра-
ботата и личния живот. Конкуренция-
та от страна на колегите на работното 
място може да създаде известна преч-

ка в кариерното развитие. Затова трябва да внимават с опонентите си. 
Във финансово отношение годината може да бъде ползотворна, ако 

представителите на знака направят разлика между разходите за важни 
и по-маловажни неща. Трябва да помислят по-сериозно за здравето 
си, като не пропускат посещения при своя личен лекар заради работа.

КОн 
(1942, 1954, 1966, 1978, 1990, 2002, 2014)
Ако останат позитивни, Конете ще 

имат интересна година. Водният заек им 
обещава романтично време с половинка-
та, което ще укрепи връзката. Самотни-
те ще успеят да намерят истинската лю-
бов. Що се отнася до кариерата, първона-
чално може да срещнат трудности. Но в 
крайна сметка нещата ще започнат да се 
връщат на мястото си и в кариерно от-
ношение се очаква напредък. Що се от-

нася до пари, месеците ще са на приливи и отливи – с печалби и за-
губи. Най-доброто за Конете е да пестят, за да имат нещо за по-труд-
ните дни. По отношение на здравето си те трябва да са особено вни-
мателни през тази година.
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общество

т крепостна до 
господар на жи-
вота си, от край-
на бедност до 
охолен живот, 
това е най-голя-

мото чудо, което прежи-
вях. Това казва 77-годиш-
ната Сянцюлхамо, която 
живее в триетажна къща в 
село Анмайси, окръг Чам-
до (Чанду). 

Промяната на социална-
та система в Тибет е дълго 
чакана от хората там. На 
10 март 1959 г. тибетската 
реакционна класа, начело с 
Далай Лама, опитваща се 
да съхрани крепостниче-
ството, се вдига на въоръ-
жен бунт, насочен към отде-
лянето на района от Китай. 
На 28 същия месец Пекин 
разтуря местното правител-
ство и назначава на негово 
място изпълнителен коми-
тет на Тибетския автоно-
мен регион. Благодарение 
на неговите усилия бунтът 
е потушен, а в района за-
почва демократичната ре-
форма, която освобождава 
от крепостничеството ми-
лиони селяни. 

Тази стъпка доведе до 
епохални промени. След 
демократичната реформа 
в Тибет, китайското пра-
вителство започна реали-
зацията на редица големи 
проекти, свързани с дълго-
срочното развитие и пови-
шаване на жизнения стан-
дарт на местните жители. 
През 2021 г. БВП на Тибет 
надвиши 200 млрд. юана, 
а икономическият му ръст 
зае челно място сред про-
винциите в страната за ня-
колко поредни години. 

През октомври 2020 г. 
властите на Тибет обявиха, 
че до края на 2019 г. всички-
те 74 класифицирани офи-
циално като бедни околии 
с население от 628 000 ду-
ши, са се избавили от аб-
солютната бедност. 

„Това, което не направи 
за Тибет старото феодал-
но управление, го направи 
Китайската комунистиче-
ска партия (ККП). Разде-
лянето на Тибет с бедност-
та е исторически успех, кой-
то е категорично доказател-
ство, че ККП успя да поведе 
хората да извършат истин-
ско чудо в живота си“, каз-
ва Чъ Минхуай, бивш пар-
тиен секретар на Тибетска-
та академия за социални на-
уки. „Развитието и успехи-
те на Тибет през послед-
ните 60 години са модел 

културата, туризма, висо-
копланинска биология, тра-
диционна медицина и ле-
карства и дигитални тех-
нологии.

В днешен Тибет е съз-
дадена система за модер-
но образование, покрива-
ща всички степени и про-
фесионални направления, 
а новата работна сила пре-
карва в училище средно 13 
години. Същевременно, 
подобрява се непрекъсна-
то жизненият стандарт на 
хората от различните ет-
нически група, включител-
но чрез включването им в 
здравноосигурителната и 
пенсионната системи. Сред-
ната продължителност на 
живота в Тибет се повиши 
до 72,19 години. 

Заедно със социал-
но-икономическия напре-
дък се развива и екологич-
ната култура. В Тибетския 
автономен район са сериоз-
но ограничени индустрии-
те с високи разход на енер-
гия и високи емисии от за-
мърсители. Благодарение 
на това, през 2021 г. 98,8% 
от всички дни през година-
та са били с добро качест-
во на въздуха.

за скокообразно развитие, 
под ръководството на ККП, 
на населените с етниче-
ски малцинства гранични  
райони“, добавя той.

На 18-ия конгрес на 
ККП през 2012 г. етниче-
ската сплотеност бе поста-
вена на особено важно мяс-
то в тибетското развитие. 
Тогава китайският лидер Си 
Дзинпин изтъкна, че „ра-
ботата, свързана с Тибет 
трябва да се фокусира вър-
ху защита на националното 
единство и засилване на ет-
ническата сплотеност“, тъй 
като те имат важно значе-
ние за висококачественото 
развитие на района. 

В днешен Тибет хората 
от различните етноси жи-
веят сплотено и в хармония 
като едно голямо семейство. 
Квартал „Хъбалин“ се на-
мира в стария град на Лха-
са. Тук има много чайни, 
фризьорски салони, бака-
лии и аптеки, чиито стопа-
ни са представител на ти-
бетския, ханския и други 
етноси, и всички те живеят  
и общуват едни с други все-
кидневно.

„Дойдох тук преди пове-
че от 20 години. През то-
ва време промених чети-
ри места и предадох уме-
нията си на трима тибет-
ски младежи. Местните хо-
ра са гостоприемни и често 
показват грижа към нас“, 
обяснява 50-годишният 
Фан Тиенюен, който се е 
заселил в Лхаса по покана 
на свои роднини и е отво-
рил фризьорски салон. Си-
нът му Фан Дзие също ра-
боти в Тибет. 

Пътят на Тибет към просперитета 
и висококачественото развитие

О

В Тибет хората ценят 
високо етническата спло-
теност, защото виждат ней-
ните плодове. През измина-
лите години в района бяха 
реализирани редица поли-
тики и мерки, насочени към 
поддържане на етническата 
сплотеност, която дава въз-
можност на представители-
те на различните народно-
сти да комуникират и се ин-
тегрират по-тясно.

46-годишният Шан Дзин- 
сян е от Линсян, провин-
ция Гансу. През 2004 г. той 
се запознава с едно тибет-
ско момиче, на име Чеми, 
докато работи като строи-
тел на моста в град Нингчи 
(Линджъ). По-късно двама-
та стават семейство и Шан 
заживява в село Тайджао. 
„Местните ме приеха с ра-
дост и станах тукашен жи-
тел“, обяснява той, добавяй-
ки, че хората са много ми-
ли и приятни и бързо са 

школа на Тибетския автоно-
мен регион. По думите му, 
дългогодишната практика 
показва, че националното 
единство е твърдата осно-
ва за просперитета и раз-
витието на Тибет. 

Чистата енергия е при-
мер за модернизиране на 
индустриалната структура 
и висококачественото раз-
витие в Тибет. През по-
следните години районът 
се стреми да се превърне 
в база за производство на 
чиста енергия и определе-
но може да се похвали със 
сериозен напредък в това 
отношение – до 2020 г. тя 
заема 89% от инсталира-
ния капацитет. 

През последното десети-
летие в Тибет се реализират 
голям брой проекти, свърза-
ни с подобряване на условия- 
та за живот и развитие-
то на важни за местната 
икономика сектори като 

Преди 63 години в Тибет се проведе демократична реформа, насочена 
към премахване на крепостничеството и с него – на последните 
остатъци от феодализма, и откри нови перспективи за развитие на 
този район и неговите жители. 
През тези 63 години на трудности и постижения тибетците, 
като част от голямото семейство на китайската нация, работиха 
упорито, създавайки огромни промени в социалната система и 
епохалната борба за избавяне от абсолютната бедност.

обикнали новия си зет. 
„Тук зависим едни от 

други и никой не може да 
живее без останалите. На 
тази база всички етноси 
можем да постигнем общ 
просперитет и да споделя-
ме резултатите от разви-
тието“, казва Уан Дзинпън, 
преподавател в Партийната 

Съланнима, председател 
на Тибетската комисия за 
развитие и реформи казва, 
че по време на 14-ата пети-
летка (2021 – 2025) ще бъдат 
инвестирани 601,5 млрд. юа-
на в проекти за подобрява-
не стандарта на живот, ин-
фраструктурата, за опазва-
не на околната среда и био- 
разнообразието, както и в 
специални индустрии, като 
целта е да се насърчи висо-
кокачественото развитие на 
района. 

През последните 63 го-
дини, проправяйки си път 
през трудности и предизви-
кателства, Тибет върви не-
престанно по пътя на раз-
витието. И днес, когато ки-
тайската нация се стреми 
към своето възраждане и 
висококачествено разви-
тие, Тибетският автономен  
регион несъмнено ще про-
дължи да твори история и 
да пише своето бъдеще.
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здраве

смивката не е 
единствената реа- 
кция за подаръ-
ка. Тя е съпрово-
дена и с химиче-
ски отговор в тя-

лото. Когато помагаш на 
някого или му подаряваш 
нещо, в мозъка се отде-
лят химични вещества ка-
то серотонин (хормонът на 
щастието), допамин (хор-
монът на удоволствието) 
и окситоцин (хормонът на 
любовта). 

„Когато правим нещо 
за другите, това ни кара да 
се чувстваме много по-раз-
вълнувани и радостни. То-
ва е от полза за здравето 
и усещането за щастие“, 
твърдят психолозите.

Подаръкът и помощта за 
другите носят следните 

ползи за здравето:
Понижават 

кръвното налягане 
Щедростта е от голяма 

полза за сърцето. Ефек-
тът от даването според 
изследванията на учени-
те е много близък до то-
зи на здравословния начин 

зползвайки раз-
витието и усъ-
вършенстване- 
то на техноло-
гии като виртуа- 
лната реалност, 

(VR), 5G и изчисленията в 
облак, бе стартирана плат-
форма за обучение по ин-
тервенционална кардиоло-
гия в болница в град Ся-
мън, източната китайска 
провинция Фудзиен.

Платформата е разрабо-
тена съвместно от сърдеч-
но-съдовата болница в Ся-
мън, свързана с универси-
тета в града, China Telecom 
и Abbott. 

Тя позволява предава-
не на живо на интервен-
ционални кардиологични 

процедури, сесии за обуче-
ние на умения и дистан-
ционни консултации. Лека-
рите и медицинските екс-
перти могат да наблюда-
ват операциите от всички 
ъгли чрез мобилни телефо-
ни или таблети или дори да 
носят VR очила за пълно 
3D изживяване.

Сърдечно-съдовите за-
болявания все още са ед-
на от основните причини 
за смъртност в Китай. С 
цялостното развитие на 
медицината много редови 
болници са в състояние да 
извършват рутинни сърдеч-
но-съдови интервенционни 
операции, което значител-
но подобрява степента на 
успеваемост на лечението 

У

И

Ползите за здравето от един подарък  
и подадена ръка за помощ

Платформа за обучение по интервенционална 
кардиология

На Коледа и Нова 
година всеки от сърце 
подарява на своите 
близки и познати  
подаръци. Замисляли 
ли сте се обаче, че да 
даряваш и помагаш 
на другите носи 
удовлетворение не 
само на получаващия, 
но и на даряващия. 
Изследванията на 
учените доказват този 
факт и сочат, че това 
е от полза както за 
психическото, така и за 
физическото здраве. 

на хранене и упражнения-
та. Затова се счита, че по-
нижава кръвното наляга-
не и пази сърцето.

Удължават  
живота 

Може би тайната на 
дълголетието се крие в то-
ва да даваш повече от се-
бе си. Проучванията по-
казват, че хората, които са 
готови да бъдат добровол-
ци, живеят по-дълго.

Намаляват 
стреса 

Ако искате да се спра-
вите със стреса, най-добро-
то решение е да помогне-
те на някого. Даването на 
подаръци или доброволче-
ската дейност могат да на-
малят нивата на кортизола 
(хормона на стреса), напре-
жението и тревожността. 

Предпазват  
от депресия

Даването може да сти-
мулира мезолимбичния 

път, или центъра за „на-
граждаване“ в мозъка, ка-
то същевременно освобож-
дава ендорфини (хормони-
те на радостта и щастие-
то). Така се повишава усе-
щането за щастие и само-
чувствието и се избягва де-
пресията.

Два експеримента  
на учените

Резултатите от две про-
учвания показват, че удо-
волствието, когато пода-
рява човек, се задържа 
по-дълго, отколкото, ко-
гато получава.

Ед О‘Брайън – сътруд-
ник на Чикагския универ-
ситет и Саманта Касирер, 
учен от Северозападния 
университет (щата Или-
нойс), решили да разберат 
колко щастливи се чувст-
ват хората, когато харчат 
за другите или за себе си.

В първия експеримент 
участвали 96 студенти, 

които получавали по 5 
долара в продължение на 
пет дни. Първо от тях по-
искали да ги харчат за ед-
ни и същи неща всеки ден. 
След това ги разделили в 
две групи. От едната по-
искали да използва пари-
те за себе си, а от другата 
– за някой друг, например 
за бакшиш или за благот-
ворителност. В края на де-
ня участниците споделя-
ли своите преживявания и 
чувства.  В началото всич-
ки били еднакво удовлет-
ворени, но при тези, кои-
то използвали парите са-
мо за свои нужди, усеща-
нето за щастие започнало 
да намалява. Докато при 
втората група, то се задър-
жало на същото ниво.

Във второто проучва-
не, което било проведено 
онлайн, участниците били 
502. Те играели на думи 
и преминали през 10 кръ-
га. В края на всеки кръг 

победителят получавал по 
5 цента. Той можел да ги 
задържи за себе си или да 
ги даде за благотворител-
ност. Освен това споделял 
колко щастлив се чувства. 
Както и при първото про-
учване, щастието се задър-
жало по-дълго при онези, 
които предпочитали пари-
те да отидат за благотво-
рителност.

След анализа на резул-
татите ръководителите на 
изследването стигнали до 
извода, че при онези, кои-
то се фокусират върху ре-
зултата, например получа-
ването на заплащане, веро-
ятно  намаляват положи-
телните емоции. А когато 
човек се съсредоточи върху 
вършенето на добри дела, 
благотворителност и т.н., 
радостта от този вид дей-
ност се задържа за по-дъл-
го време.

Какво да подарим  
дори и ако  

не разполагаме  
с много пари?

Подаръкът и помощта 
не са само въпрос на па-
ри. Някои от най-добрите 
подаръци не струват нищо. 
Всъщност, самото оказва-
не на помощ и проявата 
на внимание и грижа са 
много по-значими, твър-
дят психолозите.

Използвайте творческия 
си талант, развихрете въоб-
ражението си и сами съз-
дайте своя подарък. Така 
той ще бъде по-значим и 
запомнящ се от всичко, 
което се предлага в мага-
зина. Освен това този, на 
когото ще го подарите, със 
сигурност ще се почувства 
много специален. Като до-
бавка към всичко това са-
мите вие ще изпитате ра-
дост и удовлетворение.

на сърдечно-съдови спешни 
състояния като остър ми-
окарден инфаркт. Като пър-
вата болница във Фудзиен, 

която е изцяло оборудвана 
с 5G мрежа, сърдечно-съ-
довата болница от години 
проучва интегрирането  

на нововъзникващи техно-
логии с ползите им за из-
ползването им за здраве- 
опазване.
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съдби

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Селото на 
сребърните 
занаяти 

рез зимата в мал-
кото село тури-
стите намаляват, 
но 45-годишният 
Уан Гуочун не е 
обезпокоен. „Въ-

преки че селото е малко, то 
има богато културно наслед-
ство, което привлича тури-
стите“, казва той. 

Уан Гуочун е майстор в 
изработването на сребърни 
бижута от етноса мяо, кое-
то е част от нематериално-
то културно наследство на 
провинция Гуейджоу. Мал-
кото село, в което  живее и 
работи Уан Гуочун, се казва 
Кала и се намира в окръг 
Данджай в автономния ра-
йон на етносите мяо и дун. 
То е известно като селото 
на сребърните занаяти. Уан 
Гуочун има там свое ателие, 
където туристите могат да 
видят как се изработва едно 
сребърно бижу – от скицата 
до изковаването му. 

Селото се намира в пла-
нината и е с площ от 50 де-
кара. Там има 30 къщи с 
уникална архитектура и ця-
лото село е като нематери-
ално културно наследство. 

Уан Гуочун се научава да 
прави сребърните бижута от 

Селото започва сътруд-
ничество с няколко местни 
професионални гимназии, 
които подготвят кадри и 
правят съответните проуч-
вания. Освен това Уан Гуо- 
чун кани десетки майстори 
да отворят свои работилни-
ци в селото, за да го напра-
ви по-привлекателно за ту-
ристите. 

Едва 29-годишната Джан 
Ипин оцветява тъкани. Тя 
води майсторски класове 
за жените в селото и смя-
та, че бизнесът върви добре, 
продажбите и доходите не-
прекъснато се увеличават, 
както и интересът на сту-
дентите и туристите към то-
зи занаят. 

„При интеграцията на 
културния туризъм и нема-
териалното наследство мо-
гат да се приложат много 

иновации и да се постигнат 
неочаквани успехи“, уверен 
е Уан Цю, който е 34-го-
дишен майстор на клетки 
за птици. В миналото то-
зи занаят е бил основен из-
точник на доходи за цяло-
то му семейство. Тази годи-
на работилницата му в се-
лото прави някои нововъ-
ведения и бизнесът върви 
много добре. 

През последните две го-
дини, въпреки влиянието 
на пандемията, „селото на 
сребърните занаяти“ е при-
влякло повече от 400 хиля-
ди ученици и туристи. Ос-
вен това е създало над 100 
нови работни места. Уан Гу-
очун планира там да бъдат 
открити още 20 работилни-
ци, за да се усъвършенства 
индустрията и да се привле-
кат повече клиенти. 

П

Д
зъе е малко сел-
це близо до Ган-
луо, провинция 
Съчуан, където 
живеят предста-
вители на етноса 

и. То прилича на повечето 
местни селища, заобиколе-
но от високи планини, изди-
гащи се на повече от 2000 
метра над морското равни-
ще и единственото, което го 
отличава, е непретенциоз-
ното футболно игрище на 
един от планински скатове.

През последните някол-
ко години тук всеки ден в 
слънце и дъжд идва едно 
младо момче, за да играе 
футбол. Неговото име е 
Джифу Лама. 

По време на Световно-
то първенство по футбол 
през 2014 г. Джифу, все още 
гимназист, се влюбва в та-
зи игра и започва да търси 
в интернет видеоклипове, 
по които да тренира сам.

Тъй като по това време в 
селото няма футболно игри-
ще, момчето решава да си 
построи сам, макар и льо-
совото плато да не предлага 
най-добрите условия за фут-
бол, тъй като тревната по-
кривка върху твърдата земя 
е рядка. Но това не го обез-
куражава. Той оформя иг-
рището на една тераса вър-
ху скат без ограда и често 
гони топката в дефилето.

Футболът в сърцето на Джифу Лама

Джифу Лама тренира 
всеки ден по четири часа. 
След време решава да ста-
не професионален играч 
чрез самообучение, но раз-
бира, че това е много труд-
но и през 2020 г. заминава 
за Шънян, където се явява 
на изпит за футболен тре-
ньор като заявява: „Децата 
в планината също обичат 
да играят футбол, аз мога 
да ги уча и може би някои 
от тях в бъдеще ще стиг-
нат далеч“. 

В малкият свят в плани-
ните мечтите на Джифу Ла-
ма и други млади хора като 
него е трудно да се сбъднат. 

Тук не се провеждат мачо-
ве на високо ниво, няма из-
вестни футболни звезди, но 
те предлагат най-трогателни 
истории в света на спорта.

След като научава ис-
торията на Джифу Лама, 
официалният филмов екип 
на ФИФА отива в плани-
ната, за да заснеме исто-
рията му. На 26 септем-
ври 2022 г. ФИФА старти-
ра и обществена инициати-
ва, наречена „Игрища без 
граници“, която насърчава 
хората да изразят любовта 
си към футбола и да пре-
следват мечтите си въпре-
ки ограниченията.

Следвайки своята меч-
та Джифу Лама се наслаж-
дава на играта, а футболът 
му помага да намери нова 
цел в живота. В рамките на 
инициативата „Игрища без 
граници“, ФИФА стартира 
и кампанията в социални-
те медии, призовавайки хо-
ра да споделят най-странни-
те, интересни и необичай-
ни места, където са игра-
ли футбол, надявайки се да 
популяризира историите от 
китайския аматьорски фут-
бол и да сподели любовта 
към този спорт.

На 4 август 2022 г. офи-
циално стартира ФИФА+, 

като малко приложение на 
ФИФА, което предоставя 
на феновете оригинални 
клипове, исторически ви-
деоархив и е насочено спе-
циално към Китай. В не-
го са включени 22 000 ма-
ча при мъжете и повече от 
11 000 при жените, както 
и серия от документални 
филми, кратки и по-дълги 
видеоклипове, игри и дру-
ги. Приложението се пред-
лага и във версия на ки-
тайски език. 

ФИФА+ ще се превърне 
и в нова онлайн платформа 
за китайските фенове, об-
служваща повече от 300 ми-
лиона потребители. Може 
да се каже, че сега ФИФА 
има собствено, по-независи-
мо място сред китайските 
фенове, което е от полза за 
по-добрите й услуги.

Спортната индустрия се 
радва да види такъв диа-
лог на много равнища. Като 
най-популярен спорт в све-
та, футболът винаги е бил 
в челните редици на диги-
талния маркетинг и може 
да се похвали със забеле-
жителни резултати.

„Челси“ е първият евро-
пейски футболен клуб, кой-
то влезе в китайското при-
ложение за видеосподеляне 
Kwai, като през изминалата 
година събра повече от 2,86 
милиона фенове. 

баща си, след което отва-
ря свое ателие и разработва 
собствена марка. В проце-
са на работа той установя-
ва, че нематериалното кул-
турно наследство се нуждае 
от добра интеграция. Зато-
ва след дългогодишна под-
готовка избира село Кала 
за реализиране на мечта-
та си да създаде „село на 

сребърните занаяти“. 
През 2019 г. той изграж-

да първо научно-изследо-
вателска база от няколко 
хиляди кв. м, след това и 
главните сгради на „село-
то на сребърните занаяти“, 
които са завършени през 

лятото на 2022 г. 
„Дизайнът и декораци-

ята на сградите в селото 
следват специфичните ха-
рактеристики на местните 
етноси“, разказва Уан Гуо-
чун. Той купува 40 от мест-
ни къщи и ги обновява. 
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приятелство

Екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – Найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Н
ашата основна дейност 
е свързана преди всич-
ко с това да разказваме 
и споделяме китайска-
та история и настояще, 
но също и да разпрос-

траняваме „гласа на Китай. Така 
казва в началото на разговора ни 
Хун Хай, който е в България от 
началото на 2022 година, но вече 
е добре запознат с интересите на 
приятелите и любителите на Ки-
тай тук и е начертал амбициозна 
програма за дейността на ККЦ 
през 2023 г. 

Той припомня, че повечето от 
ресурсите, използвани за създава-
нето и дейността на центъра идват 
от общината на град Нинбо, про-
винция Джъдзян, и в този смисъл 
повечето от събитията са свърза-
ни именно с културата и традици-
ите на този район.

Директорът се спира на някои 

Добри перспективи и идеи за културно 
сътрудничество

да представя интересни събития, 
филми, концерти, курсове и други 
инициативи“, отбелязва Хун Хай.

Като друг важен аспект той по-
сочва популяризирането на ежегод-
ното търговско изложение в град 
Нинбо, в което участват Китай и 
повечето страни от Централна и 
Източна Европа, както и такива 
от други региони, и което допри-
нася много за взаимното опознава-
не и дава възможности за бъдещи 
търговски контакти с компании 
и производители от тези страни.

„Особено през последната годи-
на, използваме и разчитаме мно-
го на чужденците, които посеща-
ват Нинбо, и които се запознават 
с неговата история, култура и из-
куство, правят различни филми и 

на България няколко интересни 
събития“, обяснява Хун Хай.

Важен елемент от дейността 
на ККЦ през изминалите пет го-
дини е постоянно разрастващите 
се отношения с китайските сту-
денти в България, които имат го-
лям принос за развитието на бъл-
гаро-китайските контакти и съ-
трудничество.

Директорът на ККЦ дава за 
пример и желанието на Дирекция 
„Образование“ към община Нинбо 
да установи контакти с няколко 

ни ги изпращат, за да можем да 
ги покажем на българската пуб-
лика. И това се отнася не само за 
България, защото Нинбо се посе-
щава от много гости от страни-
те на Централна и Източна Евро-
па“, продължава Хун Хай и обяс-
нява, че това спомага за по-до-
брото опознаване на културата и 
традициите на този град в дру-
ги страни.

Специално внимание директо-
рът на ККЦ отделя на „Среща на 
върха на езика“, която се посреща 

с голям интерес от страна на мно-
го българи. Това е представяне на 
кухнята на Нинбо, която е орга-
низирана по подобен начин – бъл-
гарски и други чужденци, които 
живеят там и в провинция Джъд-
зян представят тамошната кухня 
и начините за приготвяне на раз-
личните ястия в клипове и филми, 
които ККЦ после показва. Това 
ще продължи и през тази година.

Много важна сфера, в която 
ККЦ работи е „Морският път на 
коприната“, продължава директо-
рът му, като подчертава, че в та-
зи насока е много важно сътруд-
ничеството и подкрепата на Ака-
демията за коприната в Нинбо. „С 
тяхно съдействие успяхме да орга-
низираме в София и други градове 

Неотдавна Китайският културен 
център (ККЦ) в София отбеляза 
своя петгодишен юбилей. Той 
е единственият подобен в 
Централна и Източна Европа и 
благодарение на неговата дейност 
китайската култура и изкуство 
достигат до все повече българи. 
По този повод представител 
на КМГ говори с неговия 
директор Хун Хай, който сподели 
подробности за досегашните 
инициативи на центъра и 
плановете за следващата година.

приоритети от дейността на ККЦ 
през изминалите пет години, ка-
то акцентите са няколко. На пър-
во място той поставя постигна-
тите добри контакти с медиите – 
български и чуждестранни, кое-
то е изключително важно, за да 
може китайското нематериално 
културно наследство да достигне 
до по-широка аудитория, не са-
мо в България, но и в останали-
те страни от Централна и Източ-
на Европа.

„За съжаление, през послед-
ните повече от две години, зара-
ди мерките по повод пандемия-
та от COVID-19, ККЦ започна да 
използва повече социални медии 
и платформи, за да популяризира 
в онлайн формат дейността си, и 

български училища и универси-
тети, с които вече са постигнати 
известни договорености. „Това са 
например, Художествената акаде-
мия, Университета по транспорт 
и други, като идеята е в Нинбо да 
се създаде Съюз на университет-
ските структури на държавите от 
Централна и Източна Европа и 
Китай“, пояснява той.

Хун Хай споделя и някои кон-
кретни идеи за сътрудничество-
то в областта на културата меж-
ду Китай и други страни, вклю-
чително България, като подчер-
тава, че целта на ККЦ е да се по-
стави акцент върху все по-инова-
тивни събития, свързани не само 
с креативността, но и с разширя-
ване на мащабите им.

Той очертава четири основни 
области в тази насока, като пър-
вата е намиране и определяне на 
точния обект за сътрудничество, 
другата е икономическия аспект, 
който е от изключителна важност, 
като акцентът следва да бъде по-
ставен на различни икономически 
и търговски изложения, които се 
провеждат в Нинбо. 

„Другите важни сфери и перс-
пективи в работата на ККЦ през 
2023 година са сътрудничеството 
в областта на туризма, както и ор-
ганизирането и провеждането на 
различни курсове и обучения, кои-
то да се провеждат редовно и да 
се превърнат в запазена марка на 
нашия културен център“, казва в 
края на разговора директорът му.

Той е убеден, че посредством 
усилията на ККЦ в София, ще се 
осъществи реално активизиране 
и повишаване ефективността на 
партньорството между България 
и Китай, особено в областта на 
културата и изкуството.

Новата библитеоката  
на Китайски културен център в София 
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култура

т 18-ия конгрес 
на ККП насам 
културната ин-
дустрия се раз-
вива бурно, усъ-
вършенства се 

структурата, растат маща-
бите й. „Иновациите в кул-
турната индустрия не само 
отговарят на търсенето, но 
съдействат и за популяри-
зирането и опазването на 
ценното традиционно на-
следство. 

Те са и важен стимул за 
икономическия растеж“, 
уверен е заместник-директо-
рът на професионалния ко-
митет на Китайската асоциа- 
ция за защита на културно-
то наследство Сун Сяожун. 
Според него през последно-
то десетилетие иновативни-
те китайски културни про-
дукти са реализирали огро-
мен скок. 

Политиките насърчават 
стабилното развитие

През последното десети-
летие все повече културни 
организации и музеи под-
чертават своите специфич-
ни особености чрез дизайна 
на иновативните си проду-
кти. В Националния музей 
на Китай например детайл 
от един корниз е включен в 
дизайна на сребърна грив-
на, от която са продадени 
около 20 000 бройки за ед-
на година. 

Музеят на провинция 
Гансу в своя онлайн ма-
газин всеки месец прода-
ва по над 15 000 бройки от 
своите фигурки във форма-
та на бронзов кон от ди-
настия Хан. Музеят на град 
Нанкин, административ-
ния център на провинция 

О

Съвременните иновации съдействат  
за съхраняване на традициите 

Дзянсу, активно търси моде-
ли за иновации и вече има 
регистрирана своя марка. 

През последното десе-
тилетие Държавният съвет 
на Китай, Министерството 
на културата и туризма и 
други отдели предприемат 
редица мерки за насърча-
ване на иновациите и ин-
тегрирането на туризма и 
културата. 

През последните години в Китай иновациите 
са неделима част от културния сектор. 
Различните телевизионни предавания за 
традициите от минали династии са все 
проекти за популяризиране на китайската 
традиционна култура. 

Благодарение на тези 
подкрепящи политики въз-
можностите и уменията се 
повишават непрекъснато. 
Според доклад на отдела за 
защита на културното на-
следство на провинция Съ-
чуан през 2021 г. доходите 
в сектора са надхвърлили 
100 милиона юана. Мина-
лата година музеите в про-
винция Гуандун са създа-
ли над 2000 нови култур-
ни продукта, а приходи-
те от тях възлизат на 39,9 

милиона юана. Музеят на 
провинция Хънан активно 
съдейства за защитата на 
авторските права като ре-
гистрира свои марки.

иновационното  
развитие в съчетание  

с други сфери
През последното десе-

тилетие комбинирането на 
културата, науката и техно-
логиите съдейства за навли-
зането в новия етап на ди-
гитализация. 

Новите технологии пред-
лагат и нови идеи. През  
2019 г. Музеят към руини-
те на древния град Дзинша 
в провинция Съчуан започ-
ва сътрудничество с теле-
комуникационната компа-
ния „Чайна мобайл“, за да 
предложи на потребители-
те онлайн вечерни разход-
ки. На Изложението за тър-
говия с услуги през 2022 г.  
Земеделският музей на Ки-
тай показа своя специален 
дигитален продукт, чрез 

края на декември 2022 г.  
в град Шънджън бе от-
крито 18-ото междуна-
родно изложение на 
културната индустрия, 
което продължи до 2 

януари 2023 г. 
Интересът към изложението 

бе значим като привлече над 2500 
правителствени групи, културни 
организации и компании, които 
участваха присъствено, а други 
900 участваха онлайн.

В рамките на изложението се 
проведоха форуми, дейности за 

насърчаване на инвестициите, 
търгове за произведения на из-
куството и други интересни ме-
роприятия.

От първото издание на между-
народно изложение на културната 
индустрия, което се състоя през 
2004 г., до сега, са подписани над 
4000 проекта за инвестиции и фи-
нансиране, което дава тласък за 
висококачественото развитие на 
културната индустрия в Китай.

По време на тазгодишното 
Експо китайските ежедневници 
„Гуанмин дейли“ и „Економик 

В

18-ото международно 
изложение на 
културната индустрия

дейли“ представиха съвместната 
си класация на 30-те най-добри на-
ционални компании в сферата на 

културната индустрия. Сред тях са 
China Publishing Group Corporation 
и China Film Corporation.

който разказва за история-
та на древните земеделски 
инструменти. 

Чрез съчетаването на 
културата и туризма музеи-
те стимулират и развитието 
на селата. Според данни на 
Министерството на култу-
рата и туризма през 2019 г.  
над 5500 китайски музея са 
осигурили доходи от 32,4 
милиарда юана и около 
15000 работни места, което 
е 53,9 милиарда юана при-
нос за БВП.

Китайската култура  
по света

Китайският председа-
тел Си Дзинпин подчерта, 
че китайската традиционна 
култура и приоритетите на 
китайската нация трябва да 
се предават на поколенията 
и да се разпространяват по 
света. През последното де-
сетилетие културните ино-
вации активно съдействат за 
този процес. Съчетаването 
на „традиционни елементи“ 
със „съвременните тенден-
ции“ ще стимулира инова-
циите в културния сектор. 

Освен това ще даде тла-
сък на икономическото и 
обществено развитие, ще 
разкаже на света за истин-
ския Китай. 
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използвани са материали  

на агеНЦиЯ „сиНХУа“ и CRI

К
итайската медийна 
група (КМГ) обяви 
класацията на десетте 
най-важните спортни 
събития в Китай през 

2022 г. Те включват Зимната 
олимпиада в Пекин, спечелването 
от женския футболен отбор на 
Азиатската купа след 16 години, 
спечелването от Уан Дзянан на 
златен медал в дългия скок за 
мъже на Световното първенство 
по лека атлетика, който е и първи 
световен шампион на Китай в 
тази дисциплина. КМГ спечели 
пет олимпийски златни купи и 
подписа договор за обработка 
на най-много програми за 
състезанията на Олимпийските 
игри в Париж и други.

Топ 10 на спортните събития  
в Китай през 2022 година

Спортът в КНР се развива в 
тандем с икономическия възход

а Китай 2022 година ще бъ-
де запомнена не само с ус-
пехи в усилията за успеш-
на превенция на епидемия- 
та от COVID-19, не само с 
икономически, социални и 

политически успехи, но и с динамич-
ното развитие на много традицион-
ни и нови спортове в голямата ази-
атска страна, която е втората ико-
номическа сила в света с тенденция 
да стане първа в обозримо бъдеще. 
Връх на тази тенденция бе безупреч-
но организираната и проведена Зим-
на олимпиада в Пекин през февруа-
ри 2022 г., както и наградите, които 
получиха в редица състезателни дис-
циплини китайските представители. 

Успехите на Китай в спорта не 
са случайно спортно щастие, което 
понякога се случва в състезателни-
те спортове. Последните четири де-
сетилетия на реформи и отваряне 
на Китай към света не само пре-
върнаха страната във втората по го-
лемина икономика в света, но съ-
що така промениха начина на жи-
вот на хората, както и тяхното от-
ношение към спорта. Спортуване-
то, особено организираният спорт, 
бяха в миналото лукс за обикнове-
ните китайци. 

За ситуацията тогава разказва ан-
глоезичният китайски вестник „Чай-
на дейли“: „Преди четири десетиле-
тия китайците не се хранеха пълно-
ценно. Малкото стадиони и спорт-
ни зали в големите градове бяха из-
ползвани от спортисти от провин-
циално и национално ниво за тре-
нировки. Обикновените хора може-
ха да влизат в тях само като зрите-
ли, за да гледат някои спортни тур-
нири. Училищните площадки има-
ха естествени повърхности с люл-
ки,  пързалки, гимнастически же-
лезни успоредки, циментирани ма-
си за пинг-понг и по някое баскет-
болно игрище. 

З

18-годишната чаровна китайската спортистка Гу Айлин  
спечели три медала в три различни дисциплини в ски  

свободен стил на Зимни олимпийски игри в Пекин 2022 г.

През студените зими най-доброто, 
което учителите по физическо въз-
питание биха могли да направят, е 
да помолят учениците да тичат ня-
колко обиколки на площадката пред 
училището, за да се упражнят малко, 
както и да се стоплят. Поради лип-
сата на съоръжения за обучение и 
нежеланието на учениците да спор-
туват, общото конкурентно ниво на 
Китай в спорта беше ниско.“

Днес обаче ясно се вижда, че сис-
темната рационална спортна поли-
тика на властите и отделянето на 
все повече средства и грижи за раз-
витието на спорта, за неговото ма-
совизиране, както и за стимулира-
нето на професионалния спорт, да-
ват все по-големи резултати. Обра-
тът започва още през  1981 г., когато 
китайският женски волейболен от-
бор спечелва световното първенство 
по волейбол. Три години по-късно 

стрелецът Сю Хайфън стана първи-
ят носител на златен олимпийски 
медал за Китай. Такива постиже-
ния, които са били такава рядкост 
в недалечното минало, че студенти 
от Пекинския университет тогава са 
заговорили дори за „съживяване на 
китайската нация“.

На фона на забележителните ико-
номически постижения след старти-
рането на реформите и отварянето 
на страната през последните някол-
ко десетилетия, невижданите в ни-
коя друга държава големи инвести-
ции на Китай в масовия спорт, как-
то за израстването на спортисти от 
най-висока класа, Китай бързо се 
превърна от второстепенен играч в 
международния спорт в спортна сила. 

Това е историята на Китай днес 
в масовия, състезателния и между-
народния спорт! 

Любомир михайЛов

Спечелването на Азиатската купа от женския национален отбор по футбол е второто 
по важност спортно събитие на Китай след Зимна олимпиада в Пекин
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Китай посрещна 2023 г.
Традиционният “Танц на лъвове” бе част от празничната програма в Хуайан, провинция Дзянсу.

калейдоскоп

Завърши строителството на грандиозния  
мост в окръг Ганси, провинция Гуейджоу
На 28 декември бе пуснат в експлоатация грандиозният 
мост, който е важен възел на магистралата „Гуейян – 
Хуанпин“ и е с обща дължина от 1220 метра.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

имният фести-
вал на леда и сне-
га за 2023 г. беше 
открит в Пекин. 
Жителите и тури-
стите на китайска-

та столица могат да се на-
сладят на зимни дейности и 
игри в повече от 20 парка, 
включително Летния дво-
рец, парка „Бейхай“ и Олим-
пийския горски парк.

Из целия град има ко-
лички за кънки на лед, ле-
дени пързалки и велосипе-
ди за лед, докато снежните 
фризбита, снежните парко-
ве и снежните влакчета ще 
позволят на родителите да 
се забавляват с децата си.

Пън Цян, директор на 
Службата за управление на 
парковете към Пекинското 

ече се приемат  
заявки от целия 
свят за 25-ият  
международен 
филмов фести-
вал в Шанхай, 

който ще се проведе през 
юни 2023 г., съобщиха ор-
ганизаторите.

Онлайн предложенията 
за наградата „Златен бокал“ 
и Международната панора-
ма могат да бъдат подадени 
на страницата на фестива-
ла www.siff.com до 31 март 
2023 г.

25-ият международен 
филмов фестивал в Шан-
хай трябваше да се проведе 
през юни 2022 г., но бе от-
ложен за настоящата 2023 г.  
Въпреки това организато-
рите заявиха, че считат за 
валидни подадените вече 
заявки. Новите предложе-
ния за наградата „Златен бо-
кал“ ще бъдат ограничени 

З

В

В Пекин бе открит Зимния 
фестивал на леда и снега

25-ият международен филмов 
фестивал в Шанхай е открит 
за нови предложения

общинско бюро по горите 
и парковете, каза, че в до-
пълнение към естествените 

ледени пързалки (замръз-
налите езера из града), та-
зи година има и много 

до филми, завършени след 1 
юни 2022 г., докато за Меж-
дународната панорама мо-
гат да кандидатстват про-
дукции, приключили след 
1 януари 2022 г.

Открит през 1993 г., 
Шанхайският филмов фес-
тивал е глобално събитие 
и има за цел да превърне 
Шанхай в международен 
културен център.

С
офтуерната ин-
дустрия в Ки-
тай се разши-
рява бързо по 
отношение на 
бизнес прихо-

дите през първите 11 ме-
сеца на 2022 г., сочат дан-
ни на Министерството на 
промишлеността и инфор-
мационните технологии.

Общите приходи през 
посочения период възлизат 
на близо 9,47 трилиона юа-
на (1,36 трилиона долара), 

което е с 10,4% повече в 
сравнение с предходната 
година.

Компаниите в този сек-
тор са реализирали над 1,1 
трилиона юана комбинира-
на печалба – ръст от 6,9% 
годишна база. През пър-
вите 11 месеца на 2022 г. 
приходите, генерирани от 
услуги за информационни 
технологии, са били 6,15 
трилиона юана или увели-
чение от 10,8% на годиш-
на база.

Софтуерната 
индустрия с ръст на 
приходите за 2022 г.

изкуствени пързалки, по-
строени в парковете.

Зимният фестивал на 

леда и снега в Пекин се оч-
аква да продължи до среда-
та на февруари 2023 г.


